

Referat af DS faggruppemøde, familieplejeområdet - den 27. maj 2024:

Afbud: Gitte, Ulla, (Grethe),

1. Godkendelse af referat fra sidste møde: sidste møde var 09.02.24 - **Godkendt**

2. Siden sidst/løst og fast: hilse på, intro, tune in på dagsorden -
Ingen yderligere punkter til dagsorden -

3. Økonomi: Grethe har lavet budget for det kommende år. Der er udgifter til transport, temadag, forplejning etc. Det forventes at der kommer et overskud på omkring 10.000kr. for 2024 -som bliver ført tilbage til DS.

4. Diverse, herunder:

Tilbudsportalen: Der er samlet materiale sammen og det er sendt til DS, der formodes der kommer en tilbagemelding.

Barnets Lov: Vi har fået et tilbud på et juridisk kompendium i omegnen af 50.000kr. Det er et interessant tilbud, men ikke inden for vores økonomiske rækkevidde. Susanne sender et afslag til juristerne.

Kommunerne arbejder med BL -og nogen giver udtryk for at der er blevet mere fokus på inddragelse, blandt andet i skriftligheden.

Nogen kommuner har valgt at familieplejekonsulenterne deltager i de personrettede tilsyn, de fleste steder er det fortsat 2 BU rådgivere.

Det opleves at plejefamilierne er optaget af BL, f.eks. hvem der skal deltage i tilsyn, 2 rådgivere, etc.

Temadag: 26.09. Odense - Jesper Birck - Gitte har kontakten med Jesper Birck, Grethe har søgt aktivitetspulje og fået bevilliget 30.000 kr. Vi skal have lavet en invitation, som kan sendes ud inden sommerferien - Susanne sender et forslag rundt - **GITTE afstemmer med Jesper, at det er den rigtige tekst.**

5. Hvad skal vi bruges faggruppen til:

Generel drøftelse, gruppens berettigelse, markedsføring m.v. -

Centralt er der årlige faggruppedage for bestyrelserne, uddannelse, arrangeret af DS -

Kunne ønske at DS kontinuerligt har en opmærksomhed på faggrupperne og deres involvering, central markedsføring af faggrupperne -

Vigtigt at vi hver især tænker ind hvordan vi kan gøre opmærksom på Faggrupperne.

Kunne vi lave et nyhedsbrev som kan sendes rundt til medlemmerne?

Synes generelt at vi gør en del for at holde os synlige. Husk at tænke DS maillisten ind -og ikke kun på Facebook.

Vi skal være brobyggere mellem DS, politikere, tilsynskonsulenter og familie -og netværkskonsulenter.

Kan man arbejde på tværs med DS regionerne -og erfaggrupperne for området? Har tidligere været drøftet at faggrupper skal være en del af regionerne, det er lagt ned på nuværende tidspunkt.

Styrken ved faggruppen er, at hele landet er repræsenteret -og såvel tilsyn som kommune er repræsenteret.

Der er mange store emner i spil i f.ht. vores område i disse år. Det er vigtigt at der snart tages stilling til den kommende reform. Som det er lige nu, så sker der en polarisering mellem landsdelene i f.ht. vederlag, service til plejefamilierne etc. Der afventes en politisk stillingstagen til hele emnet.

Opfordre til at vi tager en drøftelse med DS omkring deres holdning til faggrupperne og ønsker til det fremtidige samarbejde mellem DS og faggrupperne. Kunne være et emne til møde den 06.09. hvor mødet kan flyttes til Kbh. og DS inviteres til en længere drøftelse omkring dette.

6. Den kommende reform: Drøftelse med deltagelse af Sofie og Ditte fra DS.

Deltagelse: Kirsten, Rikke, Anne, Susanne, Ditte og Sofie

Oplevelsen er, at det lige nu står stille.

Det virker ikke som ministerens førsteprioritet.

Efterværnsreform m.v. fylder ikke lige nu.

Det er handicapområdet som er prioriteret.

Arbejdsgruppen fra Børnene Først er på pause lige nu.

Høringen var arrangeret af oppositionen, formentlig for at presse ministeren til at "komme i gang".

Der opleves engagement og nysgerrighed, men måske ikke helt forståelse for områdets kompleksitet.

Der er ikke talt om finansiering af området. Investeringsmodellerne er svære at få i spil.

Der mangler en skabelon for, hvordan fremtidige modeller kan se ud.

Svært at tænke en plejefamiliereform, uden også at tænke overenskomstforhold ind, også.

DS gerne have flere drøftelser med faggruppen omkring mulige indhold af reformen. Aftalt at der sættes tid af til møde og drøftelse i Kbh. den 06.09.24.

7. Evt.

- Næste møde 06.09.24 kl. 10.00 til 14.00 i København
- Møde med Ditte og Sofie fra kl. 11 til 13, evt. 14.

Ref. Susanne Aa. Jensen

Særlige punkter til møde den 06.09.24:

- Temadag den 26.09.
- Drøftelse med DS om faggruppen – forventningsafstemning.
-